

# ЖУРНАЛ ПРИКЛАДНЫХ ИССЛЕДОВАНИЙ

№ 3, 2023

Выходит ежемесячно

СЕТЕВОЙ НАУЧНО–ПРАКТИЧЕСКИЙ ЖУРНАЛ

ISSN 2949-1878

Издается с 1997 года

Журнал  
зарегистрирован  
в Федеральной службе  
по надзору в сфере связи,  
информационных  
технологий и массовых  
коммуникаций.

Свидетельство  
о регистрации средства  
массовой информации  
ЭЛ № ФС 77 - 84768  
от 17.02.2023

(<https://rkn.gov.ru/mass-communications/reestr/media/?id=311000&page=>)

ISSN 2949-1878  
(<https://portal.issn.org/resource/ISSN/2949-1878>)

Все права защищены.  
Перепечатка материалов  
только с разрешения  
редакции журнала.  
Авторские материалы  
рецензируются  
и не возвращаются.  
Редакция сохраняет за  
собой право производить  
сокращения и редакцион-  
ные изменения рукописи  
Точка зрения авторов  
статей может не совпадать  
с мнением редакции.  
Ответственность за  
достоверность рекламных  
объявлений несут  
рекламодатели.

Журнал представлен  
на сайте в свободном  
бесплатном доступе  
в полнотекстовом  
формате.

Сайт в информационно-  
телекоммуникационной  
сети Интернет:  
<https://zhpi.ru>

Учредитель:  
ООО «УДПО», г. Вологда  
(<https://pegaspress.ru>)

Издатель:  
ООО «УДПО», г. Вологда  
(<https://pegaspress.ru>)

Адрес издателя, редакции:  
160033, Вологодская обл.,  
г. Вологда,  
ул. Текстильщиков,  
д. 20А, оф. 1  
тел/факс: +7-495-361-72-37  
[izd-pegas@yandex.ru](mailto:izd-pegas@yandex.ru)

Дата выхода в свет:  
31.03.2023

© ООО «УДПО»

## РЕДАКЦИОННЫЙ СОВЕТ

Председатель:

**Соколов Алексей Павлович** – доктор экономических наук, профессор, профессор кафедр менеджмента и маркетинга Владимирского государственного университета им. А. Г. и Н. Г. Столетовых.

Заместитель председателя:

**Санташов Андрей Леонидович** – доктор юридических наук, доцент, профессор факультета психологии и права Вологодского института права и экономики Федеральной службы исполнения наказаний.

Члены редакционного совета:

**Абдулкадыров Арсен Саидович** – кандидат экономических наук, доцент, старший научный сотрудник научно-исследовательского института «Управление, экономика, политика и социология» Дагестанского государственного университета народного хозяйства.

**Алтухов Анатолий Иванович** – доктор экономических наук, профессор Академии РАН, заведующий отделом территориально-отраслевого разделения труда в АПК Федерального научного центра аграрной экономики и социального развития сельских территорий – Всероссийского научно-исследовательского института экономики сельского хозяйства.

**Барков Алексей Владимирович** – доктор юридических наук, профессор, профессор кафедры гражданского права Военного университета Министерства обороны Российской Федерации.

**Борисова Лилия Владимировна** – кандидат юридических наук, доцент, старший научный сотрудник сектора процессуального права Института государства и права Российской академии наук.

**Гриджина Александра Владимировна** – доктор экономических наук, профессор, заведующая кафедрой государственного управления и права Московского политехнического университета.

**Демченко Максим Владимирович** – кандидат юридических наук, доцент, заместитель декана юридического факультета по научной работе; доцент департамента правового регулирования экономической деятельности юридического факультета Финансового университета при Правительстве Российской Федерации.

**Дмитриев Юрий Алексеевич** – доктор экономических наук, профессор, профессор кафедры менеджмента и маркетинга Владимирского государственного университета им. А. Г. и Н. Г. Столетовых.

**Кузнецов Александр Павлович** – доктор юридических наук, профессор, заслуженный деятель науки Российской Федерации, заслуженный юрист Российской Федерации, профессор кафедры уголовного и уголовно-исполнительного права Нижегородской академии МВД РФ.

**Родинова Надежда Петровна** – доктор экономических наук, профессор, руководитель образовательной программы «Управление персоналом», профессор кафедры менеджмента и государственного муниципального управления Московского государственного университета технологий и управления им. К. Г. Разумовского (Первый казачий университет).

**Рыжов Игорь Викторович** – доктор экономических наук, профессор, доцент кафедры экономики и управления Череповецкого государственного университета.

**Санду Иван Степанович** – доктор экономических наук, профессор, заслуженный деятель науки РФ, заведующий отделом экономических проблем научно-технического развития АПК Федерального научного центра аграрной экономики и социального развития сельских территорий – Всероссийского научно-исследовательского института экономики сельского хозяйства.

**Скаков Айдаркан Байдекович** – доктор юридических наук, профессор, профессор кафедры уголовного права и организации исполнения наказаний Костанайской академии МВД Республики Казахстан им. Ш. Кабылбаева (Республика Казахстан).

**Скрипченко Нина Юрьевна** – доктор юридических наук, доцент, профессор кафедры уголовного права и процесса Северного (Арктического) федерального университета.

**Смирнов Александр Михайлович** – доктор юридических наук, доцент, главный научный сотрудник Научно-исследовательского института Федеральной службы исполнения наказаний.

**Столярова Алла Николаевна** – доктор экономических наук, доцент, профессор базовой кафедры торговой политики Российского экономического университета им. Г. В. Плеханова; профессор кафедры менеджмента и экономики Государственного социально-гуманитарного университета.

**Федотова Гилян Васильевна** – доктор экономических наук, доцент, ведущий научный сотрудник Федерального исследовательского центра «Информатика и управление» РАН.

**Чеботарев Станислав Стефанович** – доктор экономических наук, профессор, заслуженный деятель науки РФ, профессор кафедры безопасности жизнедеятельности Финансового университета при Правительстве Российской Федерации; директор департамента экономических проблем развития ОПК ЦНИИ экономики, информатики и систем управления.

**Шабанов Вячеслав Борисович** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой криминалистики Белорусского государственного университета (Беларусь).

**Шкодинский Сергей Всеволодович** – доктор экономических наук, профессор, заведующий кафедрой экономической теории Московского государственного областного университета.

Главный редактор:

**Соколов Алексей Павлович** – доктор экономических наук, профессор.

Журнал включен в Перечень рецензируемых научных изданий, в которых должны быть опубликованы основные научные результаты диссертаций на соискание ученой степени кандидата наук, на соискание ученой степени доктора наук, по специальностям: 5.2.3 – Региональная и отраслевая экономика; 5.2.4 – Финансы; 5.2.5 – Мировая экономика; 5.2.6 – Менеджмент (экономические науки); 5.1.4 – Уголовно-правовые науки (юридические науки) ([https://vak.minobrnauki.gov.ru/documents#tab=\\_tab:editions~](https://vak.minobrnauki.gov.ru/documents#tab=_tab:editions~)).

# JOURNAL OF APPLIED RESEARCH

No. 3, 2023

It comes out 1 times a month

ONLINE SCIENTIFIC–PRACTICAL JOURNAL

ISSN 2949-1878

## Published since 1997

The magazine is registered with the Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology and Mass Communications.

Certificate of registration of mass media  
PI No. FS77-84768  
of 02.17.2023

(<https://rkn.gov.ru/mass-communications/reestr/media/?id=311000&page=>)

ISSN 2949-1878  
(<https://portal.issn.org/resource/ISSN/2949-1878>)

All rights reserved.  
Reprint of materials only with the permission of the publisher.  
Copyright materials are reviewed and not returned.  
The editors reserve the right to The editors reserve the right to make reductions and editorial changes to the manuscript.  
The point of view of the authors of articles may not coincide with the opinion of the editors.  
Responsibility for the accuracy of advertisements lies with advertisers.

The journal is presented on the website in free access in full-text format  
Website: <https://zhpi.ru>

Founder of the media:  
Limited Liability Company «University of Continuing Professional Education»  
Address of the publisher, editorial office:

160033,  
Vologda, ul. Tekstilschikov, d. 20A, office 1

tel./fax: +7-495-361-72-37  
[izd-pegas@yandex.ru](mailto:izd-pegas@yandex.ru)

Date of publication:  
March 31, 2023

© «University of Continuing Professional Education»

## EDITORIAL BOARD

Editor-in-Chief:

**Sokolov Aleksey P.** – Doctor of Economics, Professor, Professor of the Department of Management and Marketing Vladimir State University named after A. G. and N.G. Stoletovs.

Deputy Editor-in-Chief:

**Santashov Andrey L.** – Doctor of Law, Associate Professor, Professor of the Faculty of Psychology and Law, Vologda Institute of Law and Economics Federal Penitentiary Service of Russia.

Associate Editors:

**Abdulkadyrov Arsen S.** – Candidate of Economic Sciences, Associate Professor, Senior Researcher of the Research Institute «Management, Economics, Politics and Sociology» of the Dagestan State University of National Economy.

**Altukhov Anatoly I.** – Doctor of Economic Sciences, Professor of the RAS, Head of the Department of Territorial-Branch Labor Division in Agro-industrial Complex, Federal Research Center of Agrarian Economy and Social Development of Rural Areas – All-Russian Research Institute of Agricultural Economics.

**Barkov Alexey V.** – Doctor of Law, Professor, Professor of the Department of Civil Law, the Military University of the Ministry of Defense of the Russian Federation.

**Borisova Lilia V.** – Ph.D. in Law, Associate Professor, Senior Researcher of the Sector of Procedural Law of the Institute of State and Law of the Russian Academy of Sciences.

**Gridchina Alexandra V.** – Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of Public Administration and Law, Moscow Polytechnic University.

**Demchenko Maksim Vladimirovich** – PhD in Law, Associate Professor, Deputy Dean of the Faculty of Law for Research; Associate Professor of the Department of Legal Regulation of Economic Activities of the Faculty of Law of the Financial University under the Government of the Russian Federation.

**Dmitriev Yury A.** – Doctor of Economics, Professor, Professor of the Department of Management and Marketing, Vladimir State University named after Alexander and Nikolay Stoletovs.

**Kuznetsov Alexander P.** – Doctor of Law, Professor, Honored Scientist of the Russian Federation, Honored Lawyer of the Russian Federation, Professor of the Department of Criminal and Criminal Law of the Nizhny Novgorod Academy of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation.

**Rodinova Nadezhda P.** – Doctor of Economics, Professor, head of the educational program «Personnel Management», professor of the Department of Management and State Municipal Administration Moscow State University of Technology and Management K. G. Razumovsky (First Cossack University).

**Ryzhov Igor V.** – Doctor of Economics, Professor, Associate Professor of the Department of Economics and Management of Cherepovets State University;

**Sandu Ivan S.** – Doctor of Economic Sciences, Professor, Honored Scientist of the Russian Federation, Head of the Department of Economic Problems of Scientific and Technical Development of the Agro-Industrial Complex, Federal Research Center of Agrarian Economy and Social Development of Rural Areas – All-Russian Research Institute of Agricultural Economics.

**Skakov Aydarkan B.** – Doctor of Law, Professor, Professor of the Department of Criminal Law and Penitentiary Service, Kostanay MIA Academy of the Republic of Kazakhstan named after S. Kabyibaev (the Republic of Kazakhstan).

**Skripchenko Nina Y.** – Doctor of Law, Associate Professor, Professor of the Department of Criminal Law and Criminal Procedure, Northern (Arctic) Federal University.

**Smirnov Alexander M.** – Doctor of Law, Associate Professor, Chief Researcher, Federal State Institution Research Institute of the Federal Penitentiary Service Russia.

**Stolyarova Alla N.** – Doctor of Economics, Associate Professor, Professor of the Basic Department of Trade Policy of the Russian University of Economics named after G.V. Plekhanov; Professor of the Department of Management and Economics of State Social and Humanitarian University.

**Fedotova Gilyan V.** – Doctor of Economics, Associate Professor, Leading Researcher of the Federal Research Center for Informatics and Control of the Russian Academy of Sciences.

**Chebotaev Stanislav S.** – Doctor of Economics, Professor, Honored Scientist of the Russian Federation, Professor of the Department of Live Safety, Financial University under the Government of the Russian Federation; Joint Stock Company Central Research Institute of Economics, Informatics and Management Systems, Department of Economic Problems of the Defense Industry Development.

**Shabanov Vyacheslav B.** – Doctor of Law, Professor, Head of the Department of Forensic Science, Belarusian State University.

**Shkodinsky Sergey V.** – Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of Economic Theory, Moscow Region State University.

Editor-in-Chief:

**Sokolov Aleksey P.** – Doctor of Economics, Professor.

*Journal was included in the List of peer-reviewed scientific publications in which the main scientific results of dissertations for the degree of candidate of science, for the degree of doctor of science should be published, on specialties: 5.2.3 – Regional and sectoral economy; 5.2.4 – Finance; 5.2.5 – World economy; 5.2.6 – Management (Economic Sciences); 5.1.4 – Criminal law sciences (legal sciences).*

## Научно-практический рецензируемый журнал «Журнал прикладных исследований»

«Журнал прикладных исследований» – российский теоретический и научно-практический журнал общественных наук (экономика и право). Основан в 1997 году как «Вестник Федеральной энергетической комиссии России (до 2003 года), а после как «Тарифное Регулирование и Экспертиза» (до 2020 года), с 2020 года носит название «Журнал прикладных исследований». Журнал включен в Российский индекс научного цитирования (РИНЦ), индексируется в Научной электронной библиотеке eLIBRARU.RU (Россия), ULRICHSWEB™ GLOBAL SERIALS DIRECTORY (США), JOURNAL INDEX.net (США), INDEX COPERNICUS INTERNATIONAL (Польша), EBSCO Publishing (США).

Решением Высшей аттестационной комиссии при Министерстве науки и высшего образования Российской Федерации (ВАК при Минобрнауки России) журнал включен в Перечень рецензируемых научных изданий, в которых должны быть опубликованы основные научные результаты диссертаций на соискание ученой степени кандидата наук, на соискание ученой степени доктора наук, по специальностям: 5.2.3 – Региональная и отраслевая экономика; 5.2.4 – Финансы; 5.2.5 – Мировая экономика; 5.2.6 – Менеджмент (экономические науки); 5.1.4 – Уголовно-правовые науки (юридические науки).

Основные темы публикаций:

- 5.1 – Юридические науки.
- 5.2 – Экономические науки.
- 5.8 – Педагогические науки.

Аудитория: экономисты и юристы исследователи; преподаватели и студенты вузов; аналитические и юридические подразделения крупных предприятий, корпораций и банков; руководители федеральных и региональных органов власти.

Авторы: ведущие ученые, крупнейшие представители отечественной и зарубежной экономической и правовой мысли.

---

## Scientific-practical peer-reviewed journal «Journal of Applied Research»

«The Journal of Applied Research» – a Russian theoretical, scientific-practical journal of Social Sciences (Economics and Law). It was established in 1997 as «Vestnik of Federal Energy Commission» (until 2003), then «Tariff regulation and examination» (until 2020). Since 2020, it has been renamed as «Journal of Applied Research». The journal is included in the Russian Science Citation Index (RSCI), indexed in: Scientific Electronic Library eLIBRARU.RU (Russia), ULRICHSWEB™ GLOBAL SERIALS DIRECTORY (USA), JOURNAL INDEX.net (USA), INDEX COPERNICUS INTERNATIONAL (Poland), EBSCO Publishing (USA).

By the decision of the Higher Attestation Commission at the Ministry of Science and Higher Education of the Russian Federation (Higher Attestation Commission under the Ministry of Education and Science of the Russian Federation), the journal was included in the List of peer-reviewed scientific publications in which the main scientific results of dissertations for the degree of candidate of science, for the degree of doctor of science should be published, on specialties: 5.2.3 – Regional and sectoral economy; 5.2.4 – Finance; 5.2.5 – World economy; 5.2.6 – Management (Economic Sciences); 5.1.4 – Criminal law sciences (legal sciences).

The main topics of research:

- 5.1 – Law Sciences.
- 5.2 – Economic Sciences.
- 5.8 – Pedagogical sciences.

Audience: researchers of economics and law; university lecturers and students; analytical and law departments of large enterprises, corporations and banks; leaders of federal and regional authorities.

Authors: leading scientists, representatives of Russian and foreign economic thought.

# СОДЕРЖАНИЕ

<b>ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ.....</b>	<b>8</b>
<b>ПОДОПРИГОРА И. В., КОНСТАНТИНОВ Д. О.</b> Эффективность поддержки субъектов малого и среднего предпринимательства со стороны органов государственной власти как фактор устойчивого развития округа.....	8
<b>ДЖАБРАИЛОВА А. О., КУРБАНОВА А. М., ШАХБАНОВА З. И.</b> Проблемные аспекты развития системы образования и науки в условиях цифровизации.....	15
<b>ЗИМИН А. А.</b> Управление развитием компании при выходе на рынок e-commerce: проблемы и перспективы.....	20
<b>АБУБАКАРОВ М. В., ХАДЖИМУРАДОВА Т. Х., ИСРАИЛОВ У. У.</b> Влияние цифровой трансформации на бизнес-среду.....	28
<b>ЦИКАНОВА Л. М., КАЗОВА З. М., КУДАЕВА А. К., ЗЕЗАЕВ М. Р., КУДАЕВА А. К.</b> Вопросы обеспечения экономической безопасности.....	34
<b>ПОЛЮШКО Ю. Н., ГУМЕРОВ А. В., ШАМСУТДИНОВ Р. А.</b> Оценка эффективности управления дебиторской задолженностью предприятия реального сектора российской экономики .....	41
<b>МАЖИГОВА Е. М., ДЕНИЛХАНОВА Х. Я., САДУЕВА М. А.</b> Влияние цифровой экономики на управление активами медиаконтента.....	47
<b>ЖИГУНОВА А. В., ЛОГВИНОВА И. В.</b> Актуализация паспорта риска предприятия как инструмента обеспечения экономической безопасности.....	51
<b>ХАДЖИМУРАДОВА Т. Х., ДАЦАЕВА Р. Ш., АМЕРХАНОВА Ф. Ш.</b> Антикризисное управление предприятием: сущность и стратегии.....	57
<b>КИСЛИЦЫНА Л. В., ТАСКАЕВА К. И., ЕРШОВА Е. А., КИРПИЧНИКОВА А. В.</b> Обеспечение сбалансированности денежных потоков компаний индустрии фитнеса.....	62
<b>ЯУДАРОВА М. Ю., АХМАДОВА А. А., ГАЙРБЕКОВА М. И.</b> Разработка стратегии продвижения товара на промышленном предприятии.....	71
<b>ИСАЕВА П. Г.</b> Ключевые приоритеты устойчивого развития территории: экология, человеческое развитие, экономическая безопасность.....	76
<b>ЦИКАНОВА Л. М., ДЫШЕКОВА А. А., ГАЕВА Ж. М., МУРАЧАЕВА С. З.А, БАЙСИЕВА Д. А., КУДАЕВА А. К.</b> Глобальная экономика и Россия в условиях санкционного шторма.....	80
<b>КОВАЛЕВА Е. И., РАСТОПЧИНА Ю. Л., БОЖКОВ Ю. Н.</b> Оценка экспортно-импортной деятельности БРИКС и ее перспективные направления.....	87
<b>ДАЦАЕВА Р. Ш., УМАРХАДЖИЕВА С. Р., КУДУСОВ Л.</b> Механизм антикризисного управления на предприятии.....	94

<b>ГОРЬКОВЕНКО Н. А., НАУРУЗБАЕВ С. М.</b> Экономическое обоснование автоматизации основных аспектов деятельности субъектов транспортного комплекса.....	98
<b>ШЛЕКЕНЕ Е. В., СКЛЯРЕНКО И. А., ДАХОВА З. И.</b> Результаты деятельности банковского сектора России в условиях санкций.....	105
<b>ДАЦАЕВА Р. Ш., ХАДЖИМУРАДОВА Б. Х., САГИДОВА Н. Г.</b> Исследование инновационной модели управления предприятием в условиях рыночной экономики.....	111
<b>ТРОПЫНИНА Н. Е., КУЛИКОВА О. М., АКСЕНОВА В. К.</b> Анализ рынка грузоперевозок в России.....	115
<b>ЮРИДИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ.....</b>	<b>124</b>
<b>АБУБАКАРОВА М. М., ОСМАНОВ О. А., БЕТЕРБИЕВА З. Р.</b> Бремя доказывания при разбирательстве гражданских дел.....	124
<b>ГРЕБЕННИКОВА А. А., КОМАНДИРОВА Т. Г., МАСЛЯКОВ В. В.</b> Правовые основы противодействия России международному терроризму.....	129
<b>АФОВ А. Х.</b> Приемы задержания в служебной деятельности сотрудников полиции.....	137
<b>УРУСОВ З. Х.</b> От милиции к полиции: проблемы и перспективы .....	141
<b>АЛЬХАНОВ Н. М., САРКАРОВА Д. С., АБУБАКАРОВ А. С.</b> Защита частной собственности гражданским законодательством.....	145
<b>КУМЫШЕВА М. К.</b> Экстремизм: понятие и предпосылки возникновения.....	149
<b>АБАЗОВА Е. Х.</b> Современные способы противодействия экстремизму и терроризму.....	153
<b>ШОНДИРОВ Р. Х.</b> Цифровые трансформации в правоохранительной деятельности.....	157
<b>ПЕДАГОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ.....</b>	<b>161</b>
<b>БЕШТОЕВ Р. О.</b> Профессиональное становление сотрудника полиции.....	161
<b>МАЗДОГОВА З. З., МАРЬИНА Н. Н.</b> Направления цифровизации образовательного процесса в образовательных учреждениях МВД России.....	166
<b>ПРАВИЛА ОФОРМЛЕНИЯ, ПРЕДСТАВЛЕНИЯ И ПУБЛИКАЦИИ СТАТЕЙ В ЖУРНАЛЕ «ЖУРНАЛ ПРИКЛАДНЫХ ИССЛЕДОВАНИЙ».....</b>	<b>171</b>

# CONTENT

<b>ECONOMICS RESEARCHES.....</b>	<b>8</b>
<b>PODOPRIGORA I. V., KONSTANTINOV D. O.</b> The effectiveness of support for small and medium-sized businesses by government authorities as a factor in the sustainable development of the district.....	8
<b>DZHABRAILOVA A. O., KURBANOVA A. M., SHAKHBANOVA Z. I.</b> Problematic aspects of the development of the education and science system in the context of digitalization...	15
<b>ZIMIN A. A.</b> Managing the development of a company when entering the e-commerce market: problems and prospects...	20
<b>ABUBAKAROV M. V., KHADZHIMURADOVA T. KH., ISRAILOV U. U.</b> The impact of digital transformation on the business environment.....	28
<b>TSIKANOVA L. M., KAZOVA Z. M., KUDAEVA A. K., ZEZAIEV M. R., KUDAEVA A. K.</b> Issues of ensuring economic security.....	34
<b>POLYUSHKO YU. N., GUMEROV A. V., SHAMSUTDINOV R. A.</b> Evaluation of the efficiency of managing accounts receivable of an enterprise in the real sector of the Russian economy.....	41
<b>MAZHIGOVA E. M., DENILKHANOVA KH. YA., SADUEVA M. A.</b> The impact of the digital economy on media content asset management.....	47
<b>ZHIGUNOVA A. V., LOGVINOVA I. V.</b> Updating the enterprise risk passport as a tool for ensuring economic security.....	51
<b>KHADZHIMURADOVA T. KH., DATSAEVA R. SH. AMERKHANOVA F. SH.</b> Anti-crisis management of an enterprise: essence and strategies.....	57
<b>KISLITSYNA L. V., TASKAEVA K. I., ERSHOVA E. A., KIRPICHNIKOVA A. V.</b> Balancing the Cash Flows of Fitness Companies.....	62
<b>YAUDAROVA M. YU., AKHMADOVA A. A., GAIRBEKOVA M. I.</b> Development of a strategy for promoting goods in an industrial enterprise.....	71
<b>ISAEVA P. G.</b> Key priorities for sustainable development of the territory: ecology, human development, economic security...	76
<b>TSIKANOVA L. M., DYSHEKOVA A. A., GAEVA ZH. M., MURACHAYEVA S. Z., BAISIEVA J. A., KUDAEVA A. K.</b> The Global Economy and Russia in the Sanctions Storm.....	80
<b>KOVALEVA E. I., ROSTOPCHINA YU. L., BOZHKOVA YU. N.</b> Assessment of the export-import activities of the BRICS and its promising areas.....	87
<b>DATSAEVA R. SH., UMARKHADZHIEVA S. R., KUDUSOV L.</b> The mechanism of anti-crisis management at the enterprise.....	94

<b>GORKOVENKO N. A., NAURUZBAEV S. M.</b> Economic justification for automating the main aspects of the activities of the subjects of the transport complex.....	98
<b>SHLEKENE E. V., SKLYARENKO I. A., DAKHOVA Z. I.</b> Performance of the Russian banking sector under sanctions.....	105
<b>DATSAEVA R. SH., KHADZHIMURADOVA B. KH., SAGIDOVA N. G.</b> Research of an innovative model of enterprise management in a market economy.....	111
<b>TROPYNINA N. E., KULIKOVA O. M., AKSENOVA V. K.</b> Analysis of the cargo transportation market in Russia.....	115
<b>LAW RESEARCHES.....</b>	<b>124</b>
<b>ABUBAKAROVA M. M., OSMANOV O. A.</b> Burden of proof in civil cases.....	124
<b>GREBENNIKOVA A. A., KOMANDIROVA T. G., MASLYAKOV V. V.</b> Legal Basis for Russia's Counteraction to International Terrorism.....	129
<b>AFOV A. KH.</b> Detention techniques in the official activities of police officers.....	137
<b>URUSOV Z. KH.</b> From police to police: problems and prospects.....	141
<b>ALKHANOV N. M., SARKAROVA J. S., ABUBAKAROV A. S.</b> Protection of private property by civil law.....	145
<b>KUMYSHEVA M. K.</b> Extremism: the concept and prerequisites for the emergence.....	149
<b>ABAZOVA E. KH.</b> Modern ways of countering extremism and terrorism.....	153
<b>SHONDIROV R. KH.</b> Digital transformations in law enforcement.....	157
<b>PEDAGOGICAL RESEARCHES.....</b>	<b>161</b>
<b>BESHTOEV R. O.</b> Professional development of a police officer.....	161
<b>MAZDAGOVA Z. Z., MARYINA N. N.</b> Directions of digitalization of the educational process in educational institutions of the Ministry of Internal Affairs of Russia.....	166
<b>RULES FOR DESIGN, PRESENTATION AND PUBLICATION ARTICLES IN THE JOURNAL «JOURNAL OF APPLIED RESEARCH».....</b>	<b>173</b>